
                                                                                                  

   

  
   
  

 

Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen  

 
 

Categorie: A / B / C (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: 2e voortgangsrapportage 2020 m.b.t. het sociaal domein 
 
Naam en fractie: W. ten Have, CDA Zevenaar 
 
Datum indienen: 4 december 2020  
 
Afdeling: Maatschappelijke Ontwikkeling 
 
Contactpersoon: Alesig Greving 

 
 
Inleiding/Aanleiding: 
 
Programma  6 gaat over het sociaal domein zijnde de beleidsvelden maatschappelijke 
ontwikkeling, jeugd, arbeidsparticipatie, leefbaarheid en wijkgericht werken, vrijwilligers- en 
mantelzorgbeleid. Natuur- en milieueducatie zijn hieraan toegevoegd. In programma 6 wordt 
gesproken over meer grip op financiën die zoals wordt opgemerkt essentieel is om goed in te 
(kunnen) spelen op (toenemende) ondersteunings- en zorgvragen. Tegelijkertijd is er de wens 
om in de aanpak meer flexibiliteit te bouwen. 
 
Per 1 juli 2020 is de Wmo (hulp bij het huishouden en begeleiding) en Jeugdzorg opnieuw 
gecontracteerd zo valt te lezen. De belangrijkste uitgangspunten voor de nieuwe contractering 
zijn: - Betere kwalitatieve toetsing bij inschrijving - Betere kwalitatieve toetsing op naleving 
contractafspraken - Vereenvoudiging van producten en diensten. 
 
Met het overhevelen van het sociaal domein naar de gemeenten werden kosten besparingen 
verwacht en al ingeboekt. Uit de praktijk blijkt niet dat dat goed is gelukt. Gemeenten, ook 
Zevenaar moeten miljoenen bij plussen. Daarnaast heeft het Onderzoeksbureau BDO diverse 
problemen aan het licht gebracht bij de uitvoering van WMO en jeugdzorg in de gemeente 
Zevenaar. Daarom lijkt het verstandig e.e.a. nu, eind 2020, eens goed op een rij te zetten. 
 
 
Vraag/Vragen: 
 

1. Wat is de uitkering voor het sociaal domein die gemeente ontving van het rijk in de laatste 
3 jaren? 



                                                                                                  

   

Antwoord: 
In de meicirculaire van het Rijk wordt niet specifiek aangegeven welk bedrag wij voor alle 
verscheidende onderdelen van de decentralisaties krijgen. De middelen voor de 
gedecentraliseerde taken maken onderdeel uit van de algemene middelen en worden niet 
meer door het Rijk gespecificeerd.  

 
2. Hoe hoog zijn de uitgaven van de gemeente voor het sociaal domein in de laatste 3 

jaren? 
 
Antwoord: 
De uitgaven voor de zorgkosten Jeugdwet, Wmo zijn als volgt:  

• 2018  € 25.040.000  

• 2019  € 27.330.000 

• 2020 € 30.120.000 (begroot in MJB).  
Deze kosten worden voor de uitvoering niet 1 op 1 gespecificeerd naar de decentralisaties 
en voor de loonkosten vindt er geen uitsplitsing plaats tussen overhead en overige 
personeelskosten.  

 
3. Hoe is de toedeling van het budget voor het sociaal domein voor WMO, jeugdzorg en 

PGB etc.? 
 

Antwoord: 
Zevenaar heeft ‘het budget voor het sociaal domein’ niet verdeeld. Er wordt (op basis van 
inschattingen en ervaringscijfers) gekeken naar de verwachte uitgaven. Deze zijn 
opgenomen in de begroting. Er is geen (1 op 1) link met rijksmiddelen. 

 
4. Hoe groot zijn de kosten die de gemeentelijke organisatie in geld en percentages maakt 

om het geld voor het sociale domein tot besteding te laten komen en de rechtmatigheid 
van de uitgaven te controleren?* 
 
Antwoord: 
De uitgaven voor control en rechtmatigheid zijn overheadkosten, net zoals kosten voor 
huisvesting en ondersteunende afdelingen. Er is geen specificatie beschikbaar voor het 
sociaal domein voor overheadkosten. Zie ook het antwoord bij vraag 2. 

 
5. Wat zijn de kosten in geld en percentage dat de overhead van de contractanten vraagt?* 

 
Antwoord: 
De omvang van de overheadkosten verschilt sterk per zorgaanbieder, per product en per 
sector. Bij de regionale inkoop zijn we uitgegaan van een tariefstelling met een 
gemiddelde voor de overheadkosten. Deze gemiddelden zijn door een onafhankelijke 
adviseur van de Inkoop sociaal domein Centraal Gelderland (MGR) berekend op basis 
van landelijke gegevens. Dit gemiddelde is per productsoort verschillend (er zijn ca. 75 
productsoorten). Er is dus geen sprake van een vast percentage dat we van de 
contractanten vragen.   

 
6. Kan een overzicht van de status worden gegeven van de top 3 van gerealiseerde 

aandachtspunten uit de uitvoeringsagenda bij het BDO-rapport? Kan er daarnaast een  
top 3 van actuele knelpunten worden aangegeven waar het de uitvoeringsagenda van het 
BDO-rapport betreft? 

7. De bovengenoemde uitvoeringsagenda kent vele doelstellingen die, zoals aangegeven, in 
2023 gehaald zullen worden. Bestaat er nog steeds het gevoel voor urgentie en de 
bereidheid deze doelstellingen onverkort te realiseren in 2023? 

 
 



                                                                                                  

   

Antwoord vragen 6 en 7: 
Volledigheidshalve verwijzen wij naar de presentatie van de informatiebijeenkomst Stand 
van zaken sociaal domein van 30 september 2020. De presentatie is voor u beschikbaar 
via iBabs. Tijdens de commissie Samenleving van 1 december jl. heeft wethouder Winters 
toegezegd een raadsinformatiebrief aan te leveren over de actuele stand van zaken 
ontwikkelingen binnen het sociaal domein. Deze ontvangt u in januari. In de 
raadsinformatiebrief nemen we de beantwoording van deze vragen mee.  

  
* Bedoeld wordt zoals in de verpleging wordt gezegd wat kosten de handen aan het bed. Dus 
welk percentage van het geld is voor diegenen die het werk daadwerkelijk praktisch doen! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


